
Norrmalms 

stadsdelsförvaltning 

Protokoll 

  Sida 1 (8) 

 Norrmalms råd för 

funktionshinderfrågor 

 

 

 

 

 

 

Sammanträdesprotokoll      
2017-06-05, möte 5  

Närvarande ledamöter  

Louise Lindström, rådets ordförande, Förbundet för 

Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR) – 

Stockholmsavdelningen 

 

Lena Huss, Riksförbundet för Social och Mental hälsa, 

RSMH, Stockholms läns distrikt – för HSO 

 

Pia Olsson, Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, 

RSMH, Stockholms läns distrikt – för HSO 

 

 

 

Ej närvarande 

Monicka Zachari, SRF Stockholms stad 

 

Malin Tjernell Prioset, Föreningen för rörelsehindrade 

barn och ungdomar (RBU) – för HSO 

(Handikappföreningarnas Samarbetsorgan i Stockholms 

stad) 

 

 

I tjänsten närvarande 

Susanna Halldin, avdelningschef 

Mikael Josephson, sekreterare 

 

  

 

 

……………………….. 

Mikael Josephson 

mötets sekreterare 

 

 



 Protokoll 

Sida 2 (8)  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokollet justerat  

 

Datum ………………   Datum……………… 

 

 

…………………………  ………………………… 

Louise Lindström   Lena Huss 

ordförande     justerare  

 

 

 

1. Val av mötesordförande  
Louise valdes till mötets ordförande och öppnade 

mötet. 

 

2. Val av protokolljusterare 

Lena valdes till protokolljusterare. 

 

3. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  

 

4. Föregående mötes protokoll  

Föregående protokoll lades till handlingarna. 

 

5. Inför stadsdelsnämndens sammanträde den 15 

juni 

Susanna gick igenom föredragningslistan. 

Rådet påpekar att man först idag fick tillgång till 

de digitala handlingarna i insyn. Den 2 juni fick 

Louise och Lena pappershandlingarna.  

 

Rådet önskar yttra sig om följande: 

 

Tema är äldreomsorg. Louise anser att man inom 

äldreomsorgen har få kunskaper om de 

funktionsnedsättningar som inte är åldersbaserade. 

Denna brist på kompetens inom socialtjänsten 

äldreomsorgsdel innebär stora problem för 

personer med funktionsnedsättning när de fyller 
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65 år.  Lena säger att man i HSO hela tiden stöter 

på detta problem.  

 

Ärende 4. Konsekvenserna av rätt till heltid i 

förskolan 

Rådet har tagit del av ärendet och noterar att 

funktionsnedsättningar inte tas upp.    

 

Ärende 5. Revisionskontorets årsrapport 2016 

Rådet har tagit del av rapporten.   

 

Ärende 7. Nybyggnation av gruppbostad för 

personer med funktionsnedsättning i 

Hagastaden 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

Ärende 8. Nationellt utvecklingsarbete om 

förbättrad dokumentation inom den sociala 

barn- och ungdomsvården 

Rådet har tagit del av ärendet.  

 

Ärende 9. En policy för stadens torg och 

parker  
Rådet stöder framtagandet av en policy. Rådet är 

gärna behjälpligt och delaktigt.  

 

Ärende 10. Reviderade riktlinjer för 

barnomsorg på obekväm  arbetstid   
Viktigt att uppmärksamma eventuell 

funktionsnedsättning.  

 

Ärende 11. Kommunikationsprogram för 

Stockholms stad  2017-2022 
Rådet lämnade sina synpunkter vid sitt 

sammanträde i maj (bilaga till protokoll).  

 

 

6. Synpunkter på remisser 

Rådet har möjlighet att lämna synpunkter på 

remisser i samband med att ett tjänsteutlåtande tas 

fram. Enligt överenskommelse är rådets 

ordförande och vice ordförande uppsatta på 



 Protokoll 

Sida 4 (8)  

 

 

 

 

 

 

sändlistan så de får kännedom om alla remisser 

samtidigt som de sänds till den avdelning som ska 

bereda tjänsteutlåtandet. Rådet avgör sedan vilka 

remisser man önskar lämna synpunkter på.  

 

Rådet önskar yttra sig över följande remisser. 

 

Remiss från Kommunstyrelsen om 

Välfärdsutredningens slutbetänkande Kvalitet 

i Välfärden 

samt 

Remiss från Kommunstyrelsen om Motion om 

en stadsdelsnämndsreform 

Rådet förbereder ett yttrande över dessa båda 

remisser. För detta ändamål har rådet ett 

extrainsatt arbetsmöte tisdag den 27 juni kl. 13.00 

– 15.00.   

 

7. Tankar om aktiviteten den 9 maj 

Rådet gick igenom tillgänglighetsaktiviteten i 

Vanadislundens lekpark. Rådet upplevde 

aktiviteten som värdefull och  tankeväckande. Se 

nedan bilder och synpunkter från Louise och 

Monicka.  
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8. Brev till Karin Wanngård 

Till borgarrådet Karin Wanngård i samband med 

besöket på Norrmalms stadsdelsförvaltning den 25 

april 2017. 

 

Stockholms Genomförandeplan är ett viktigt 

projekt för staden och alla dess invånare. Vi i 

funktionshinderrådet önskar Dig välkommen i 

detta ärende via brev eftersom vi har FHR-möten i 

lokalerna, men annars är verksamma på annat håll. 

 

FHR har ju till uppgift att ge 'råd och dåd' till både 

nämnd och förvaltning när det gäller ärenden och 

frågor som på något sätt berör 

funktionshinderfrågor. 

Gemensamt har vi en bred och kunnig 

erfarenhetsbas som kan bidra till att det blir bättre 

för alla. Ett konkret exempel är den s.k. 
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Stockholmsmodellen = övergångsställen med 

avfattningar och kontrastmarkeringar som blivit 

en internationell förebild. Den praktiska lösningen 

togs fram för några år sedan i samarbete mellan 

stadens instanser och 

funktionshinderorganisationerna. 

 

Tillgänglighet på olika plan kan underlätta för 

många fler och ge positiva spinn-off-effekter för 

både stockholmare och besökare. 

Genomförandeplanen är ett viktigt verktyg för 

målsättningen att göra Stockholm en bra 

sammanhängande stad med god offentlig miljö, 

där tillgänglighet är en viktig aspekt. 

Begreppet tillgänglighet måste givetvis omfatta 

alla typer av funktionsnedsättningar, synliga såväl 

som osynliga.  

 

Norrmalm är ju geografiskt centralt i staden och 

funktionshinderrådet är självklart angeläget om att 

bidra i planeringsarbetet med Stockholms framtid. 

Du är därför varmt välkommen att kontakta oss ! 

 

Stockholm den 5 juni 2017 

Norrmalms råd för funktionshinderfrågor, 

adresslista bifogas. 

 

Mikael mejlar detta brev till Karin Wanngård.  

 

 

9. Bevakningslistan 

Höstens möten är den: 

 14 augusti, funktionshinderombudsmannen, 

Tema vid nämndsammanträde den 19 

oktober 

 11 september, polisen, Tema vid 

nämndsammanträde den 19 oktober 

 9 oktober, funktionshinderinspektörerna 

 13 november  verksamhetsplan 2018 

 4 december, eventuellt i nya 

förvaltningslokalerna.  



 Protokoll 

Sida 8 (8)  

 

 

 

 

 

 

Lena kommer ha svårt att delta på höstens möten då 

dessa krockar med andra råd. I de fall hon inte kan 

närvara kommer hon ändå bifoga mötet eventuella 

synpunkter.  

 

10. Övriga frågor 

a) Louise rekommenderar att alla 

prenumererar på MFD:s nyhetsbrev 

(Myndigheten för delaktighet).  

b) Förvaltningen flyttar preliminärt i 

månadsskiftet november/december till ny 

förvaltningslokal på S:t Eriksgatan 117 

c) Protokoll från Norrmalms trygghets och 

säkerhetsråd, delas ut till rådets ledamöter. 

Både Lena och Louise önskar bli kallad till 

trygghetsrådets möten.  

 

11. Möteslokalerna och möteshandlingarnas 

tillgänglighet 

Tillgängligheten var god, med undantag av den 

allt för starka belysningen.   

 

12. Mötets avslutande - nästa möte 

Ordförande avslutade mötet och önskade 

deltagarna en skön sommar. Ett extrainsatt 

arbetsmöte är tisdag den 27 juni kl. 13.00. Höstens 

första sammanträde är måndag den 14 augusti 

2017. 

 

 

 


